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Sagsnr.  23/12561.  Udvalg for Ældre og sundhed  

Høringssvar:   Vedr. Tilpasning af serviceniveau til genoptræning efter serviceloven  

 

Seniorrådet har drøftet forslaget og har følgende kommentarer. 

 I budgetterne til genoptræning er der ikke og har der ikke været taget højde for det stadig stigende 

antal ældre og nu skal der spares. Man regner med at spare 150 genoptræningsforløb svarende til 

ca. 15% af de forløb, der henvises efter serviceloven med den begrundelse, at kommunen hidtil har 

trænet denne gruppe, selvom de ikke har været lovmæssigt forpligtet til det.  

Det drejer sig om personer, hvis funktionstab ikke er en følge af en pludseligt opstået sygdom, som 

f.eks. sengeleje i forbindelse med influenza, men hvor funktionstabet er kommet snigende. De skal 

nu henvises af egen læge til et genoptræningsforløb på fys. klinik, nogen vil gennemføre det, men 

flertallet i denne gruppe vil ikke selv klare eller formå at transportere sig dertil 2 gange om ugen i 

2-3 mdr. samtidigt med at der er en ikke ubetydelig egenbetaling. Derfor vil funktionstabet for en 

stor del af gruppen blot progrediere, hvilket betyder yderligere behov for hjælp fra kommunen 

ligesom antallet af fald også vil stige. Et utal af videnskabelige undersøgelser har vist, at det kan 

betale sig at finde denne gruppe tidligt og intervenere, jævnfør vores diskussion på seneste 

dialogmøde om ”Rejse Sætte sig Testen”.  

Det var af samme grund det tidligere ÆSU nedsatte forebyggelsesarbejdsgruppen.  I Frederiksborg 

Amtsavis var der forleden en artikel om indsatsen mod balanceproblemer i Hillerød og selvom det 

koster, har de konstateret at det kan betale sig at intervenere. Med planerne med ”tilpasning af 

serviceniveau” har politikerne i Furesø kastet sig ud i endnu en ”dårlig forretning”. 

 

På Seniorrådets vegne  

Hans Holm  
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